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Protokół Nr II/XXIII/04 
 z sesji zwyczajnej 

 Rady Powiatu Wejherowskiego 
 z dnia 29 października 2004 r. 

 
Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń  
na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości, zgodnie  
z załącznikiem nr 2.  

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do zaproponowanego 
porządku obrad. Etatowy Członek Zarządu Powiatu pan Marek Panek imieniu Zarządu 
Powiatu Wejherowskiego wniósł o rozszerzenie porządku obrad o projekty uchwał 
zawarte na drukach: druk nr 267/04 oraz druk nr 270/04. Wicestarosta Wejherowski 
pani Gabriela Lisius w imieniu Zarządu Powiatu Wejherowskiego wniosła  
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zawartej na druku 268/04. 
Przewodniczący zarządził głosowanie, w którym 28 obecnych radnych jednogłośnie 
przyjęło powyższe wnioski.  

W związku z brakiem dalszych uwag posiedzenie kontynuowano zgodnie  
z następującym porządkiem obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 
 otwarcie sesji, 
 stwierdzenie prawomocności obrad, 
 przedstawienie porządku obrad, 
 przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu  
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Informacje w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu 

Rady Powiatu Wejherowskiego i Staroście Wejherowskiemu w 2004 roku. 
5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia Porozumienia  

z Gminą Miasta Rumia dotyczącego przekazania środków na zakup sprzętu dla 
potrzeb Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie. – druk 
nr 267/04. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia Powiatowego 
Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli  
i Porządku Publicznego na terenie powiatu wejherowskiego – druk nr 228B/04 . 

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nabycia nieruchomości  
na rzecz Powiatu Wejherowskiego z przeznaczeniem na budowę drogi powiatowej 
Nr 1431G Niepoczołowice – Kamienica Królewska – druk nr 266/04. 

8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2004 rok - druk nr 270/04. 

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia na 2005 rok 
programu współpracy Powiatu Wejherowskiego z organizacjami pozarządowymi, 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i stowarzyszeniami 
jednostek samorządu terytorialnego – druk nr 262/04. 
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10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego zmieniająca uchwałę Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie powierzenia Powiatowej i Miejskiej Bibliotece 
Publicznej im. Aleksandra Majkowskiego w Wejherowie zadań powiatowej 
biblioteki publicznej dla powiatu wejherowskiego – druk nr 268/04. 

11. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zasad częściowego lub 
całkowitego zwalniania z opłat za pobyt w rodzinach zastępczych i placówkach 
opiekuńczo – wychowawczych – druk nr 263/04. 

12. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia w drodze darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wejherowskiego na rzecz 
Województwa Pomorskiego – druk nr 260/04. 

13. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nadania statutu Zespołu 
Placówek Oświatowo - Wychowawczych w Wejherowie – druk nr 265/04. 

14. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia z Powiatem 
Tczewskim porozumienia dotyczącego organizacji teoretycznej nauki zawodu  
w systemie kursowym – druk nr 261/04. 

15. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Wydziale 
Komunikacji Starostwa Powiatowego w Wejherowie. 

16. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wnioski i oświadczenia radnych.  
19. Zamknięcie sesji.  

 
Przewodniczący Rady Powiatu zarządził głosowanie poszerzonego porządku 

obrad, który przyjęto jednogłośnie.  
W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu  

Nr II/XXII/04 z Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia  
24 września 2004 r. Uwag nie zgłoszono, protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2. 

Po czym Przewodniczący Rady poinformował, że uczestniczył w: 
- uroczystej inauguracji roku akademickiego w Kaszubsko – Pomorskiej Szkole 

Wyższej w Wejherowie, w dniu 30.10.2004 r.  
- obchodach 50 – lecia nadania praw miejskich Rumi w dniu 7.10.2004 r.,  
- uroczystości dopełniającej procedury ostatniej sesji awansu zawodowego  

na stopień nauczyciela mianowanego i dyplomowanego, która odbyła się w dniu 
8.10.2004 r. w Starostwie Powiatowym w Wejherowie,  

- otwarciu kina studyjnego w Wejherowskim Centrum Kultury w dniu 9.10.2004 r., 
- uroczystości jubileuszu 40 – lecia Koła Gospodyń Wiejskich, która odbyła się 

14.10.2004 r. w Gimnazjum w Szemudzie,  
- uroczystości 10 – lecia Chóru „Lutnia” z Luzina w dniu 16.10.2004 r.,  
- uroczystości wręczenia V edycji Stypendiów Starosty Wejherowskiego  

w Starostwie Powiatowym w Wejherowie w dniu 20.10.2004 r.,  
- wraz z Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu Wejherowskiego Markiem Klasem 

uczestniczył w uroczystości ku czci pomordowanych mieszkańców Pomorza  
w latach 1939 – 1940 w Lesie Piaśnickim w dniu 24.10.2004 r., 
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- I walnym zebraniu członków Stowarzyszenia „Bezpieczny Powiat” w dniu 
25.10.2004 r. 

- 26.09.2004 r. był współgospodarzem spotkania integracyjnego dla osób 
niepełnosprawnych z powiatu wejherowskiego. Spotkanie odbyło się  
w Gimnazjum w Luzinie, 

- wysłuchał koncertu inaugurującego jubileusz 15 – lecia funkcjonowania magazynu 
kaszubskiego „Rodno Zemia” w Teatrze Miniatura w Gdańsku,  

- uroczystości z okazji obchodów Dnia Papieskiego w Luzinie, 
- 15.10.2004 r., uczestniczył wraz ze Starostą Wejherowskim Józefem Reszke, 

Prezydentem Miasta Wejherowa Krzysztofem Hildebrantem i Przewodniczącym 
Rady Miasta Leszkiem Glaza w spotkaniu w sprawie porozumienia odnośnie 
biblioteki,  

- obejrzał spektakl „Faust” przygotowany przez uczniów Gimnazjum nr 1 w Redzie.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu pan Marek Klas reprezentował Radę 
podczas: 
- uroczystej akademii z okazji Dnia Edukacji Narodowej, która odbyła się 

13.10.2004 r. w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym nr 1  
w Wejherowie,  

- wernisażu wystawy poplenerowej „Nadmorskie Spotkania Twórcze Białogóra 
2004”, który odbył się w Wejherowskim Centrum Kultury w dniu 22.10.2004 r.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu pan Ludwik Bach reprezentował Radę 

podczas: 
- uroczystości promocji albumu fotograficznego „Rumia – miasto w pradolinie”, 

która odbyła się w dniu 29.09.2004 r.,  
- XVI Międzynarodowego Festiwalu Muzyki Religijnej im. Ks. Stanisława 

Ormińskiego w Kościele NMP Wspomożenia Wiernych w Rumi,  
 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu. Ponadto 
poinformował zebranych, że: 
- złożono dwa kolejne wnioski w ramach zintegrowanego programu operacyjnego 

rozwoju regionalnego dotyczącego wyrównywania szans edukacyjnych poprzez 
programy stypendialne. Pierwszy wniosek dotyczył stypendiów dla uczniów, drugi 
stypendiów dla studentów,  

- wniosek pt. „Centrum aktywizacji sportu i promocji zdrowia w powiecie 
wejherowskim” uzyskał pozytywną ocenę merytoryczną panela ekspertów  
w dziedzinie sport otrzymując 29 pkt. na 36 możliwych.  

- wniosek dotyczący projektu: ,,E-powiat – rozwój elektronicznych usług 
publicznych na terenie Powiatu Wejherowskiego” uzyskał 62,33 punkty na 68 
możliwych. Był to najwyżej oceniony wniosek w województwie pomorskim, 

- złożono wnioski do Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu o zwiększenie 
części subwencji oświatowej (z jednoprocentowej rezerwy) z tytułu wzrostu liczby 
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uczniów w szkołach powiatowych oraz na Ośrodek Szkolno – Wychowawczy  
nr 2 dla Niesłyszących,  

- trzeba było unieważnić pierwszy przetarg na budowę sali gimnastycznej w Redzie, 
ponieważ oferty przewyższały kwotę podaną w przetargu. Dodał, że Zarząd 
Powiatu wyraził zgodę na ogłoszenie kolejnego,  

- 11.10.2004 r. w Starostwie Powiatowym w Wejherowie miało miejsce spotkanie 
poświęcone tematowi remontu drogi wojewódzkiej nr 218 z Wejherowa  
do Chwaszczyna. W spotkaniu uczestniczyli m.in.: wicemarszałek województwa 
Marek Biernacki, radni sejmiku wojewódzkiego- Paweł Piechota i Tadeusz Haase, 
starosta wejherowski Józef Reszke i wicestarosta kartuski Jerzy Żurawicz, członek 
Zarządu Powiatu Wejherowskiego Marek Panek, wiceprezydent Wejherowa 
Wojciech Kozłowski, wójt gminy Szemud Zbigniew Engelbrecht, pelnomocnik 
wójta gminy Wejherowo Andrzej Urbanowicz, dyrektor Zarządu Dróg 
Wojewódzkich Włodzimierz Kubiak, dyrektor Zarządu Drogowego dla Powiatu 
Puckiego i Wejherowskiego Janusz Nowak. Władze województwa zobowiązały 
się, iż wystąpią o środki unijne. Obecni przedstawiciele poszczególnych 
samorządów złożyli wstępne deklaracje pomocy finansowej w tym 
przedsięwzięciu. Jeszcze w tym roku remontowany będzie kilometrowy odcinek tej 
drogi z Koleczkowa do Bieszkowic oraz przygotowana zostanie dokumentacja  
w celu pozyskania środków unijnych. W przyszłym roku samorządy starać się będą 
o środki europejskie. Wówczas możliwy będzie kompleksowy remont drogi nr 218.  

- Zarządzeniem nr 37/2004 Starosta Wejherowski powołał Powiatową Radę 
Zatrudnienia w Wejherowie w następującym składzie: 

 
Przedstawiciele organizacji związkowych: 
 
1. Janusz Michalak – Zarząd Regionu Gdańskiego NSZZ „Solidarność” Oddział 

Wejherowo. 
2. Adam Radziak – Ogólnopolskie Porozumienie Związków Zawodowych Rada 

Województwa Pomorskiego w Gdańsku. 
3. Krystyna Dębkowska – Forum Związków Zawodowych Zarząd Wojewódzki 

Województwo Pomorskie. 
4. Mieczysław Meyer – Związek Zawodowy Rolnictwa Samoobrona Województwo 

Pomorskie. 
 
Przedstawiciel Konfederacji Pracodawców Polskich – Gdański Związek 
Pracodawców: 
 
5. Stanisława Kierznikowicz – współwłaściciel Firmy El-Mark, Przedsiębiorstwo 

Robót Elektrycznych i Budowlanych. 
 

Przedstawiciel Związku Rzemiosła Polskiego: 
 
6. Brunon Gajewski – Powiatowy Cech Rzemiosł Małych i Średnich Przedsiębiorstw 

– Związek Pracodawców z siedzibą w Wejherowie. 
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Przedstawiciele społeczno-zawodowych organizacji rolników 
 

7. Roman Lange – Przedstawiciel Kółek Rolniczych – Prezes Spółdzielni Usług 
Wielobranżowych w Rumi. 

8. Jadwiga Bzoma – Związek Zawodowy Rolników „Ojczyzna” – Zarząd 
Wojewódzki Województwa Pomorskiego. 

 
Przedstawiciel Pomorskiej Izby Rolniczej: 
 
9. Andrzej Koss.  
 
Przedstawiciel związków zawodowych rolników indywidualnych: 
 

10. Andrzej Główczewski – NSZZ „Solidarność” Rolników Indywidualnych. 
 
Przedstawiciele jednostek samorządu terytorialnego: 
 

11. Krzysztof Hildebrandt – Prezydent Miasta Wejherowa. 
12. Kazimierz Grubba – Zastępca Burmistrza Miasta Redy. 
13. Aleksander Kubina – Radny Rady Miejskiej Rumi. 
14. Kazimierz Kowalewski – Zastępca Wójta Gminy Choczewo. 
15. Bożena Chmielewska – Wójt Gminy Łęczyce. 
16. Stanisław Adamczyk – Wójt Gminy Linia. 
17. Seweryn Czoska – Radny Radu Powiatu Wejherowskiego. 
18. Roman Grzenkowicz – Prezes Regionalnej Izby Przemysłowo – Handlowej  

w Wejherowie.  
 

Ad.4. 
Informację w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu 

Rady Powiatu Wejherowskiego i Staroście Wejherowskiemu w 2004 roku przedstawił 
Starosta Wejherowski Józef Reszke zgodnie z załącznikiem nr 4 oraz Przewodniczący 
Rady Powiatu Wejherowskiego Kazimierz Bistroń (załącznik nr 5).  

 
Ad.5. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia 
Porozumienia z Gminą Miasta Rumia dotyczącego przekazania środków na zakup 
sprzętu dla potrzeb Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wejherowie 
przedstawił Etatowy Członek Zarządu pan Marek Panek. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego.  

Powyższą uchwałę 28 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 

Ad.6. 
Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia 

Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego na terenie powiatu wejherowskiego przedstawił 
Kierownik Referatu Bezpieczeństwa pan Bernard Hinz. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu.  

Radny Marek Labuda powiedział, że punkt III dotyczący zasadniczych 
kierunków programowych jest zbyt ogólnikowy. Dodał również, że jego zdaniem jest 
błędna podstawa prawna. W odpowiedzi pan Bernard Hinz wyjaśnił, że punkt III 
celowo jest ogólnie opracowany, aby nie zdezaktualizował się po roku. Celowa jest 
również taka konstrukcja programu, aby pod wspomnianymi kierunkami można było 
na bieżąco dopracowywać programy szczegółowe. Dodał również, że poprawna jest 
podstawa prawna, gdyż art. 38 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 
powiatowym daje delegacje do tworzenia tego projektu, dopiero artykuł 12 ust. 9b 
w/w ustawy wskazuje na obowiązek podjęcia przez Radę Powiatu powyższej uchwały. 
Wspomniany artykuł dotyczy nie tylko powołania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
przy Staroście Wejherowskim, ale również zobowiązuje tę komisję do stworzenia 
omawianego programu.  
 Radny Witold Reclaf był zainteresowany punktem II – Cele programowe,  
a w szczególności podpunktem 5. Zadał pytanie, na czym polega aktywizacja 
społeczeństwa obywatelskiego w zakresie przeciwdziałania zagrożeniom 
bezpieczeństwa lokalnego. W odpowiedzi pan Bernard Hinz wyjaśnił, że przyjmuje się 
taki kierunek działania, by angażować wszelkie zainteresowane siły w celu poprawy 
bezpieczeństwa. Jest taka tendencja, aby angażować także społeczeństwo poprzez 
różne podmioty pozarządowe, stowarzyszenia, organizacje użytku publicznego i w ten 
sposób również przeciwdziałać zagrożeniom lokalnym. 
 Radny Witold Reclaf zapytał, czy opracowanie takiego programu oznacza,  
że przeznaczone będą większe środki na bezpieczeństwo. Pan Bernard Hinz 
odpowiedział, że nie zawsze opracowanie programu wiąże się ze zwiększeniem 
środków, w tym przypadku również nie musi tego oznaczać (jeżeli środków jest 
niezbyt dużo). Odpowiedzi były wyczerpujące i dalszych pytań radni nie zgłaszali.  

Wobec braku dalszych pytań przystąpiono do głosowaniu projektu uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 28 radnych. Uchwała została przyjęta zwykłą 
większością głosów (przy 4 głosach wstrzymujących się). 

 
Ad.7. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nabycia 
nieruchomości na rzecz Powiatu Wejherowskiego z przeznaczeniem na budowę drogi 
powiatowej Nr 1431G Niepoczołowice – Kamienica Królewska przedstawił Etatowy 
Członek Zarządu pan Marek Panek. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Gospodarki, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa.  

Radny Grzegorz Gaszta zadał pytanie, czy znany jest koszt gruntów i czy takie 
środki będą zabezpieczone w przyszłorocznym budżecie. Zapytał również, kto jest 
właścicielem gruntów, czy są to osoby prywatne czy skarb państwa. Był 
zainteresowany, czy w przypadku, gdyby właścicielem był skarb państwa, były 
prowadzone rozmowy w celu nieodpłatnego przekazania nieruchomości.  
W odpowiedzi Etatowy Członek Zarządu Powiatu, powiedział, że zostały 
wystosowane stosowne pisma o nieodpłatne przekazanie gruntów skarbu państwa  
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na rzecz powiatu. Dodał również, że odbyły się liczne rozmowy z rolnikami i cenę 
gruntów ustalono w wysokości 5,50 zł za 1 m². 

Radny Witold Reclaf zadał pytanie, jak Zarząd widzi wariantowe rozwiązanie, 
jeżeli powiat nie otrzyma środków unijnych na ten cel. W odpowiedzi Etatowy 
Członek Zarządu Powiatu stwierdził, że jeżeli projekt nie zostanie zakwalifikowany, 
podjęte zostaną kroki w celu przełożenia wniosku do innego obszaru działania.  

Radny Witold Reclaf był zainteresowany, czy Zarząd Powiatu brał pod uwagę 
realizowanie inwestycji z własnych środków. W odpowiedzi Etatowy Członek 
Zarządu Powiatu poinformował, że rozważa się możliwość zaciągnięcia kredytu na ten 
cel. 

Radny Grzegorz Gaszta zapytał, kiedy nastąpi wykup ziemi. Etatowy Członek 
Zarządu Powiatu odpowiedział, że aby przystąpić do następnego etapu musi być 
uregulowany stan własności.  

Powyższą uchwałę 28 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 
Ad.8. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2004 rok przedstawia Skarbnik Powiatu pani Janina Szalska. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Budżetu i Finansów, Komisję Bezpieczeństwa  
i Porządku Publicznego.  

Powyższą uchwałę 28 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 

Ad.9.  
Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia na 2005 

rok programu współpracy Powiatu Wejherowskiego z organizacjami pozarządowymi, 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego i stowarzyszeniami 
jednostek samorządu terytorialnego wraz z autopoprawką dotyczącą zamiany punktów 
w załączniku do projektu uchwały przedstawiła Wicestarosta Wejherowski pani 
Gabriela Lisius. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji Powiatu.  

Radny Witold Reclaf zapytał, jak pani Wicestarosta ocenia efektywność 
organizacji pozarządowych.  

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił uwagę radnemu, że ocena efektywności 
organizacji nie stanowi meritum. Wicestarosta Wejherowski zaprosiła radnego  
na spotkania i szkolenia, które organizuje się dla organizacji pozarządowych. Po czym 
dodała, że jej zdaniem efektywność organizacji pozarządowych jest wysoka.  

Radny Witold Reclaf powiedział, że na organizacje pozarządowe przeznacza się 
5/100 budżetu powiatu. Zaproponował, aby docelowo przeznaczać 70.000 zł  
na powyższe. Jego zdaniem należy w przyszłorocznym budżecie zarezerwować 50.000 
zł, a w kolejnym 70.000 zł. Dodał, że współpracę z organizacjami pozarządowymi 
należy wzmocnić.  

Starosta Wejherowski Józef Reszke powiedział, że ani Zarząd Powiatu, ani 
Rada Powiatu nie oceniania efektywności, są to organizacje non – profit, z założenia 
nie są nastawione na zysk. Mogą samodzielnie dokonywać oceny swojej efektywności. 
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Dodał, że środki w budżecie są ograniczone. Jeżeli zwiększy się organizacjom 
pozarządowym trzeba będzie zmniejszyć innym.  

Powyższą uchwałę 28 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 

Ad.10.  
Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego zmieniającej uchwałę Rady 

Powiatu Wejherowskiego w sprawie powierzenia Powiatowej i Miejskiej Bibliotece 
Publicznej im. Aleksandra Majkowskiego w Wejherowie zadań powiatowej biblioteki 
publicznej dla powiatu wejherowskiego przedstawiła Wicestarosta Wejherowski pani 
Gabriela Lisius. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji Powiatu.  

Wicestarosta Wejherowski pani Gabriela Lisius powiedziała, że w projekcie 
uchwały uległ zamianie wyraz „zgody”, zamienia się go na słowo „opinii”.  

Radny Witold Reclaf był zainteresowany, czy to jest ostateczne porozumienie, 
czy będą przeznaczane również inne środki na bibliotekę. W odpowiedzi pani 
Wicestarosta przypomniała, że w lipcu uchwała ta była już pozytywnie zaopiniowana 
przez Radę Powiatu, teraz nastąpiła zamiana jednego wyrazu. 

Wobec braku dalszych uwag powyższą uchwałę 28 obecnych radnych przyjęło 
jednogłośnie. 
 
Ad.11. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zasad częściowego 
lub całkowitego zwalniania z opłat za pobyt w rodzinach zastępczych i placówkach 
opiekuńczo – wychowawczych przedstawiła pani Genowefa Małyszko Dyrektor PCPR 
w Wejherowie. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej.  
 Radny Mirosław Odyniecki był zainteresowany, dlaczego 30% renty dziecka 
przebywającego w rodzinie zastępczej otrzymują rodzice, którzy się nim nie opiekują. 
Zadał również pytanie, dlaczego alkoholizm, czy narkomania zwalnia rodziców  
z płacenia za dziecko. W odpowiedzi pani Genowefa Małyszko powiedziała,  
że rodzice otrzymują 30% renty dziecka z przeznaczeniem na ulokowanie środków  
na przyszłość dziecka. Stwierdziła również, że alkoholizm i narkomania zwalnia 
rodziców z obowiązku płacenia za dziecko jedynie na czas leczenia rodziny. Dodała, 
że zwolnienie z opłat poprzedza szereg wywiadów środowiskowych.  
 Starosta Wejherowski powiedział, że uchwała ta była dyskutowana  
na komisjach i wtedy był czas na wyjaśnianie wątpliwości.  
 Radny Janusz Molak powiedział, że należy zostawić kuratorom pole manewru, 
w związku z czym nie można zbyt uszczegóławiać zasad zwalniania z opłat.  

Dyrektor Ogniska Wychowawczego im.Kazimierza  Lisieckiego „Dziadka” 
pani Ewa Myć – Szopińska powiedziała, że dzieci, których projekt uchwały dotyczy  
są już z gruntu pokrzywdzone, a uściślenie zasad nic nie zmieni.  

Radny Piotr Pelcer powiedział, że alkoholizm jest chorobom długotrwałą  
i w przypadkach wyżej wymienionych przeprowadzane są liczne wywiady 
środowiskowe.  
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Radny Marek Labuda stwierdził, że omawiany projekt uchwały należy 
doprecyzować.  

Radny Mirosław Odyniecki powiedział, że jego zdaniem patologia nie powinna 
zwalniać z opłat.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu pan Ludwik Bach stwierdził, że Rada 
Powiatu ma podjąć uchwałę, która umożliwi pomoc tym rodzinom,  
a uszczegółowienie może zamknąć drogę do udzielenia pomocy.  

Dyrektor Ogniska Wychowawczego im. Kazimierza  Lisieckiego „Dziadka” 
pani Ewa Myć – Szopińska powiedziała, że nawet jeżeli dziecko jest w rodzinie 
zastępczej, na weekendy wraca do domu rodzinnego, aby nie tracić kontaktu 
emocjonalnego z rodzicami. W te dni rodzice muszą zapewnić dziecku podstawowe 
potrzeby, dlatego też niezbędne jest zostawienie rodzicom biologicznym 30% renty 
dziecka.  

Radny Witold Reclaf złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przeprowadzenie 
głosowania nad w/w projektem uchwały. Wniosek przyjęto jednogłośnie.  

Po czym Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie zasad częściowego lub całkowitego zwalniania  
z opłat za pobyt w rodzinach zastępczych i placówkach opiekuńczo – 
wychowawczych. 

 W głosowaniu nad projektem uchwały wzięło udział 28 radnych. Uchwała 
została przyjęta zwykłą większością głosów (przy 1 głosie wstrzymującym się). 
 
Ad.12.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zbycia w drodze 
darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Wejherowskiego na rzecz 
Województwa Pomorskiego przedstawiła Wicestarosta pani Gabriela Lisius. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Edukacji. 

Radny Janusz Zabłocki zadał pytanie, czy Zarząd Powiatu określił wartość 
nieruchomości. W odpowiedzi pani Wicestarosta powiedziała, że są określone 
wartości księgowe nieruchomości.  

Radny Witold Reclaf zadał pytanie, czy Urząd Wojewódzki może zlikwidować 
placówkę. W odpowiedzi pani Wicestarosta powiedziała, że nie mogą zlikwidować 
placówki, ponieważ w uchwale wyraźnie określony jest cel darowizny.  

Powyższą uchwałę 28 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 
Ad.13.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nadania statutu 
Zespołu Placówek Oświatowo - Wychowawczych w Wejherowie przedstawiła 
Wicestarosta Wejherowski pani Gabriela Lisius. Powiedziała, że zgodnie z sugestią 
Komisji Organizacyjno – Prawnej, w projekcie dokonuje się kilku zmian. W § 3 
skreśla się zapis punktu 1, a kolejne punkty 2 – 5 stają się odpowiednio 1 – 4. W kilku 
paragrafach dokonuje się kilku poprawek edytorskich. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Edukacji oraz Komisję Organizacyjno - Prawną. 

Powyższą uchwałę 28 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
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Ad.14.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia  
z Powiatem Tczewskim porozumienia dotyczącego organizacji teoretycznej nauki 
zawodu w systemie kursowym przedstawiła Wicestarosta pani Gabriela Lisius. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Edukacji. 

Powyższą uchwałę 28 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 
Ad.15.  

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Wydziale 
Komunikacji Starostwa Powiatowego w Wejherowie przedstawił Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej pan Wacław Seweryn zgodnie z załącznikiem nr 6.  

 
Ad.16.  

W punkcie przeznaczonym na dyskusję nad sprawozdaniem Zarządu z prac 
między sesjami jako pierwszy głos zabrał Marek Labuda. Był zainteresowany uchwałą 
Zarządu Powiatu Wejherowskiego podjętą dnia 14.10.2004 r. w sprawie zawarcia 
porozumienia z Salezjańskim Liceum Ogólnokształcącym w Rumi dotyczącego 
wspólnej realizacji oraz obsługi Stypendium Wyrównywania Szans Edukacyjnych 
Uczniów w Powiecie Wejherowskim. Zadał pytanie, co było powodem nie podpisania 
podobnego porozumienia z Niepublicznym Liceum Ogólnokształcącym im. Tony 
Halika w Redzie.  

Radny Janusz Zabłocki przypomniał, że dnia 14.10.2004 r. odbyło się spotkanie 
ze Skarbnikiem Województwa Pomorskiego w sprawie Ośrodka Szkolno – 
Wychowawczego nr 2 w Wejherowie. Był zainteresowany wynikami tegoż spotkania.  

Radny Witold Reclaf nawiązał do unieważnionego przetargu na budowę sali 
gimnastycznej w Redzie. Zadał pytanie, jakie były kwoty ofert, kiedy będzie 
zakończony II przetarg, co stanie się, gdy kolejne oferty będą jeszcze wyższe oraz  
co się stanie z dotacją z MENiS – u, którą powiat miał w tym roku wykorzystać. 

Radny Grzegorz Gaszta poruszył kwestię drogi wojewódzkiej nr 218, był 
zainteresowany, czy przewiduje się na tej drodze jakiś koszt ze strony powiatu, jaka 
jest wartość inwestycji. Powiedział również, że dnia 15.10.2004 r. odbyło się 
spotkanie z kierownikiem sekcji Narodowego Funduszu Zdrowia, po czym zapytał  
na jakim etapie jest sprawa nocnej opieki nad chorymi.  

Radny Piotr Pelcer powiedział, że 22.10.2004 r. odbyło się spotkanie  
z likwidatorem stacji pogotowia ratunkowego, natomiast 28.10.2004 r. odbyło się 
posiedzenie Rady Społecznej Szpitala Specjalistycznego w Wejherowie. Był 
zainteresowany, czego dotyczyły poszczególne spotkania.  

Starosta Wejherowski Józef Reszke odpowiedział, że 14.10.2004 r. przyjechał 
skarbnik Województwa Pomorskiego, który chciał zapoznać się z warunkami 
lokalowymi w OSW nr 2. Był zaskoczony dobrym stanem obiektów, które Urząd 
Wojewódzki ma przejąć. W odpowiedzi radnemu Witoldowi Reclaf powiedział,  
że najdroższa oferta na budowę sali gimnastycznej w Redzie przewyższała kwotę 
2.000.000 zł. Wysokie ceny ofert spowodowane są wzrostem cen stali na rynkach 
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światowych. Starosta wyraził nadzieje, że znajdzie się wykonawca, który zaoferuje 
niższą cenę, po czym dodał, że budowa sali gimnastycznej będzie kontynuowana.  
W odpowiedzi radnemu Grzegorzowi Gaszcie Starosta Wejherowski powiedział,  
że na dzień dzisiejszy nie jest znany koszt modernizacji drogi wojewódzkiej.  
Odnośnie spotkania Rady Społecznej Szpitala, której Starosta Wejherowski jest 
członkiem powiedział, że na wspomnianym posiedzeniu powzięto 6 uchwał 
dotyczących między innymi przyjęcia karetek pogotowia, zabezpieczenie środków 
finansowych przez Urząd Marszałkowski na spłatę zobowiązania, które pogotowie  
ma wobec szpitala. Omawiano problemy związane z likwidacją pogotowia, nocną 
obsługą wyjazdową.  

Wicestarosta Wejherowski pani Gabriela Lisius odniosła się do uchwały 
Zarządu Powiatu Wejherowskiego w sprawie zawarcia porozumienia z Salezjańskim 
Liceum Ogólnokształcącym w Rumi dotyczącego wspólnej realizacji oraz obsługi 
Stypendium Wyrównywania Szans Edukacyjnych Uczniów w Powiecie 
Wejherowskim, o którą pytał radny Marek Labuda. Powiedziała, że wnioski składa się 
dla jednostek prowadzonych i dotowanych przez powiat, a Salezjańskie Liceum 
Ogólnokształcące im. św. Jana Bosko z Rumi jest niepubliczną placówką oświatowo – 
wychowawczą z terenu powiatu wejherowskiego dotowaną przez powiat. W Liceum 
Niepublicznym w Redzie żaden uczeń nie złożył wniosku w związku z czym nie było 
potrzeby zawierania porozumienia z tą szkołą. 

Odnośnie nocnej stacjonarnej i wyjazdowej opieki zdrowotnej, pani 
Wicestarosta poinformowała, że temat był dyskutowany na Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Prorodzinnej, odbyło się również spotkanie z przedstawicielem 
Narodowego Funduszu Zdrowia i lekarzami podstawowej opieki zdrowotnej. 
Omówione zostały nowe zasady kontraktowania świadczeń zdrowotnych, 
wyszczepialności oraz nocnej stacjonarnej i wyjazdowej opieki zdrowotnej. 
Zastanawiano się nad wydzierżawieniem dawnych pomieszczeń pogotowia  
na działalność nowego podmiotu, który podejmie się nocnej i wyjazdowej opieki 
zdrowotnej.  

Radny Piotr Pelcer powiedział, że Miasto Rumia prawdopodobnie zapewni 
swoim mieszkańcom nocną opiekę zdrowotną we własnym zakresie, pozostałą część 
powiatu obejmie opieką firma zewnętrzna. Dodał, że atutem takiego rozwiązania jest 
gwarancja przejęcia większości kadry z obecnego pogotowia.  

Radny Witold Reclaf zadał pytanie, kiedy zostanie rozstrzygnięty drugi przetarg 
na budowę sali w Redzie. W odpowiedzi Starosta Wejherowski powiedział,  
że 22.12.2004 r. Radny Witold Reclaf powiedział, że nieudanego przetargu nie można 
uzasadniać wzrostem kosztów stali. Zarzucił Staroście nieznajomość ustawy: Prawo  
zamówień publicznych, po czym powiedział że w specyfikacji postawiono drakońskie 
warunki wykonawcom, którzy zapłatę za swoją pracę dostaną wówczas, kiedy będzie 
chciało tego Starostwo, czyli na zakończenie prac. Dodał, że przetarg jest ustawiony z 
korzyścią dla Starostwa.  

Radny Janusz Molak powiedział, że przetargi są tak ustalane, aby były 
korzystne dla zamawiającego, a ceny ustala się na podstawie katalogów, pochodzą one 
z rzetelnych analiz. Nie można winić Starosty, że pierwszy przetarg nie został 
rozstrzygnięty, aczkolwiek dodał, że nie można również tego faktu tłumaczyć tylko 
wzrostem cen stali. Wyraził nadzieję, że drugi przetarg wyłoni wykonawcę. 
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Radny Tadeusz Ptach dodał, że kosztorys budowy sali został opracowany przez 
projektantów z biura projektów. Nadzór nad przetargiem sprawuje pani Elżbieta 
Kalisz z Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Mieniem Powiatu. Nie spodziewał 
się, że przetarg zostanie unieważniony. Zaproponował Staroście, ażeby zorganizowano 
następny przetarg z większą liczbą oferentów.  

Radny Witold Reclaf podziękował radnemu Januszowi Molakowi za przyznanie 
racji, że nie tylko wzrost cen stali był powodem nie rozstrzygnięcia przetargu.  

Radny Wiesław Szczygieł zadał pytanie, gdzie ma być ambulatoryjna, nocna 
opieka zdrowotna. W odpowiedzi radny Piotr Pelcer odparł, że jeszcze nie wiadomo, 
aczkolwiek trwają rozmowy, aby były to budynki po dawnym pogotowiu.  

Radny Krzysztof Krzemiński powiedział, że postępowanie przetargowe jest 
jawne, a fakt, że przetarg nie został rozstrzygnięty jest efektem wzrostu cen i gry 
rynkowej. Po czym zdementował wypowiedź radnego Witolda Reclafa, że Starostwo 
chce zapłacić za inwestycje dopiero po jej zakończeniu. Dodał, że część materiałów  
w kosztorysach inwestorskich została zweryfikowana w celu doprowadzenia przetargu 
do końca.  

Radny Seweryn Czoska powiedział, że przetarg jest to oferta ze strony 
zamawiającego i można na nią odpowiedzieć bądź nie. Dodał, że nie można mówić  
o winie w przypadku przetargu.  

Radny Witold Reclaf powiedział, że „(...) w dużej części zgadzam się z kolegą 
Krzemińskim, który powiedział o przetargu, bo działamy w Komisji Gospodarki jak 
kolega Zabłocki, Ptach, czy kolega Grubba i wielokrotnie żeśmy się zajmowali tą 
sprawą na przestrzeni tych dwóch lat. I boli nas, przynajmniej mnie boli, że ta sprawa 
nie znalazła swojego finału. To jest jedna rzecz. Pan Seweryn Czoska mówi o stronie 
prawnej, ale niech pan uwzględni stronę finansowo - organizacyjną również. Po 
pierwsze w tym roku mieliśmy 100.000 zł. przeznaczone z MENiS – u na dotację na tą 
halę i chodziło o to, aby wykorzystać te pieniądze. Pan wie jakie tu były boje, aby 
wykorzystać te pieniądze, żeby te pieniądze były i do ostatniej chwili udało nam się 
pozyskać te pieniądze, o których żeśmy wielokrotnie mówili, ja też i chodzi o to, aby 
je wykorzystać. To po co były te pieniądze, skoro w tym roku ich nie wykorzystamy. 
Proszę ten kontekst zauważyć. A druga strona. Chodzi o to, aby ta młodzież miała 
również poprawione warunki. Jeżeli my będziemy przedłużać, bo ja odnoszę coraz 
większe wrażenie, że to się odbywa w ten sposób, że jakieś działania są, żeby to 
zahamować. Takie wrażenie można odnieść jak ja sprawdzam w ciągu tych dwóch lat, 
działania Zarządu odnośnie hali w Wejherowie i Redzie. Nawet w zeszłym roku 
skreślona była budowa hali w Wejherowie, dopiero komisja się upomniała. Jak patrzę, 
jak się dzieje ta cała procedura, całe koszty związane z halą w Redzie, a to tyle 
tysięcy, a to tyle, a teraz stal jest winna, ciągle szukamy winnych. To mnie to bardzo 
osobiście niepokoi, bo mi chodzi o to, żebyśmy coś po sobie zostawili, a mamy już 
półmetek kadencji. I co my zostawimy? Dyskusje i rękę podniesioną do góry? Chodzi 
o to, aby był konkretny efekt naszej pracy, bo my mamy działać dla tych 
mieszkańców. Ja przepraszam za te górnolotne może słowa, ale chodzi o efekty. (...)” 

Radny Seweryn Czoska zadał pytanie, czy radnemu Witoldowi Reclafowi jest 
znane pojęcie niegospodarności.  

Starosta Wejherowski wyraził wątpliwość, czy znane jest radnemu Witoldowi 
Reclafowi pojęcie gospodarności. Stwierdził, że od samych krytyk sala w Redzie się 
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nie zbuduje, a wielokrotnie wyjaśniał, co wpłynęło na wzrost ceny sali. Dodał,  
że warunki przetargu są zgodne z prawem, a opracowywali je fachowcy. Przypomniał, 
że za salę w Rumi, która powstała w I kadencji Rady Powiatu Wejherowskiego, 
powiat płacił w trakcie II kadencji. Stwierdził również, że tamten przetarg był 
zrobiony pod wykonawcę. W odpowiedzi do radnego Tadeusza Ptacha powiedział, że 
przetarg jest publiczny i nie ma możliwości zwiększenia grona wykonawców.  
 
Ad.17.  

Jako pierwszy głos zabrał radny Marek Klas, który złożył interpelacje 
dotyczącą pogotowia ratunkowego (załącznik nr 7). Poprosił Starostę Wejherowskiego 
o pilotowanie tej sprawy.  

Radny Witold Reclaf odnośnie przetargu powiedział, że podstawową zasadą 
jest nieograniczoność, każdy może złożyć swoją ofertę.  

Radny Tadeusz Ptach zadał pytanie, jak wygląda sprawa pozyskania 
pomieszczeń po dawnej szkole w budynku Starostwa na potrzeby Wydziału 
Komunikacji. Następnie zwrócił się do Posła na Sejm pana Jerzego Budnika z sugestią 
powrotu Wydziałów Komunikacji do gmin miejskich.  

Radny Janusz Molak pochwalił zaangażowanie oraz pracę dzieci i nauczycieli  
z OSW nr 1 włożoną w przygotowanie Dnia Edukacji Narodowej. Podziękował  
za to również pani Helenie Ostrowskiej dyrektor OSW nr 1 w Wejherowie. 

Radny Janusz Zabłocki nawiązał do obchodów jubileuszu 50 – lecia Miasta 
Rumi. Zapytał, ile osób wzięto pod uwagę do przyznania odznaczeń oraz jakie były 
kryteria takich działań.  

Starosta Wejherowski podziękował Komisji Rewizyjnej za przeprowadzenie 
kontroli w Wydziale Komunikacji. Dodał, że w budżecie powiatu na 2005 r. ujęto 
środki na remont i adaptację pomieszczeń po szkole w celu przeniesienia Wydziału 
Komunikacji do budynku Starostwa przy ul. 3 Maja 4. Stwierdził również, że program 
„Pojazd”, którzy używają pracownicy w/w wydziału jest wadliwy i długo trwa 
rejestracja pojazdu w tymże programie. W odpowiedzi radnemu Januszowi 
Zabłockiemu wyjaśnił, że Zarząd Powiatu wystąpił z wnioskiem o przyznanie medali 
podczas jubileuszu 50 – lecia Miasta Rumi. Wszystkie wnioski zostały pozytywnie 
zaopiniowane. Kryterium, które wzięto pod uwagą, było zasłużenie się dla miasta 
Rumi w pracy i działalności.  

Poseł na Sejm pan Jerzy Budnik powiedział, że połowa kadencji jest okazją  
do podziękowań za pracę dla samorządu. W odpowiedzi do radnego Tadeusza Ptacha 
powiedział, że przeniesienie Wydziałów Komunikacji do powiatu miało na celu  
m. in. wyeliminowanie patologii i fałszerstw przy rejestracji pojazdów.  
 
Ad.18. 

Radny Grzegorz Gaszta złożył oświadczenie stwierdzające, że klub radnych 
Prawo i Sprawiedliwość opowiada się za budową sali gimnastycznej w Redzie.  
Przypomniał, że klub stał na stanowisku, by zakres inwestycji był większy niż 
początkowo. Powiedział, że nie ma pretensji o wzrost kosztów, ale jest nim po prostu 
zainteresowany. Powiedział również, że podczas sesji obowiązuje wszystkich pewien 
standard zachowania, po czym zarzucił Staroście Wejherowskiemu złamanie 
standardu zachowania wobec radnego Witolda Reclafa.  
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Radny Seweryn Czoska powiedział, że jako Przewodniczący Komisji 
Organizacyjnej nie włączał się w dyskusje w innych punktach, by nie złamać porządku 
obrad. Stwierdził, że należy wypowiadać się na temat i tylko w punktach do tego 
przeznaczonych. Nie należy przedstawiać swoich stanów emocjonalnych, wyrażając  
je w słowach „to mnie boli”, „jestem zadowolony”. Stwierdził, że takie zachowanie 
nie służy pogłębieniu dyskusji. Dodał również, że zabieranie głosu w punktach do tego 
nie przeznaczonych, krzywdzi pozostałych. W nawiązaniu do organizacji 
pozarządowych stwierdził, że większość radnych chciałoby przeznaczyć na ten cel nie 
tylko 70.000 zł, ale 700.000 zł. i więcej, nie tylko radni Witold Reclaf i Grzegorz 
Gaszta. Przypomniał, że do dyskusji na temat budżetu będzie okazja na kolejnej sesji. 
 Radny Janusz Zabłocki odnośnie sali gimnastycznej w Redzie powiedział,  
że technologia, którą planuje się zastosować jest bardzo kosztowna i według niego 
powinno się wybrać tańszy wariant. Dodał, że swoje sugestie zgłaszał  
na posiedzeniach Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
 Radny Marek Klas, odnośnie organizacji pozarządowych, powiedział, że jako 
Przewodniczący Komisji Grantowej jest zorientowany jak trudno dokonać podziału 
środków dla tych organizacji. Jest to duży dylemat, ponieważ rokrocznie składanych 
jest około 100 wniosków, a dofinansowanie otrzymuje najwyżej 40. Dodał, że zwrócił 
się do Zarządu Powiatu o zwiększenie środków na ten cel.  
 Następnie Radny Witold Reclaf odczytał komunikat wydany przez radnego 
Grzegorza Gasztę odnośnie Powiatowego Urzędu Pracy (załącznik na 8). Po czym 
wyjaśnił, że pytał o efektywność organizacji pozarządowych, ponieważ jesteśmy 
społeczeństwem obywatelskim. Powiedział, że nie można mówić, że nie ma pieniędzy 
na modernizacje dróg, oświatę, organizacje pozarządowe, a są pieniądze na remont 
budynku starostwa.  
 Radny Wiesław Szczygieł oświadczył, że klub radnych „Samorządność” 
popiera samorząd w działaniach zmierzających do budowy sali gimnastycznej  
w Redzie. Członkowie klubu popierają również decyzję odnośnie adaptacji 
pomieszczeń po szkole. Dodał, że oczywistym jest fakt, że przeniesienie wszystkich 
wydziałów starostwa do jednego budynku ułatwi załatwianie spraw przez 
mieszkańców. Lepsze warunki lokalowe będą służyć całemu lokalnemu 
społeczeństwu.  
 Radny Seweryn Czoska nawiązał do wypowiedzi radnego Witolda Reclafa  
i powiedział, że nie należy wprowadzać w błąd mieszkańców. Powiedział, że w latach 
90 – tych założył fundację pomocy społecznej, która z powodzeniem działa do dnia 
dzisiejszego. Dodał, że organizacje tego typu nie mogą jedynie ustawiać się w kolejce 
po środki finansowe, ale powinny szukać również innych źródeł.  

Radny Fryderyk Kaszel nawiązał do bezpieczeństwa drogowego,  
a w szczególności bezpieczeństwa na drodze Rozłazino – Godętowo. Poprosił  
o postawienie barierki na niebezpiecznym łuku drogi. Odnośnie służby zdrowia, 
powiedział, że w Wejherowie przy ul. Sobieskiego, w sąsiedztwie ZUS – u znajduje 
się budynek, który można by przeznaczyć jako siedzibę pogotowia ratunkowego.  

Radny Mirosław Odyniecki oświadczył, że klub radnych „SLD” popiera 
działania Zarządu Powiatu odnośnie do budowy sali gimnastycznej w Redzie. 

Starosta Wejherowski przypomniał radnemu Grzegorzowi Gaszcie,  
że krytykował kwotę przeznaczoną na salę w Redzie, twierdząc, że jest za wysoka.  



 15

W odpowiedzi radnemu Januszowi Zabłockiemu powiedział, że warunki techniczne  
i technologie ustalili fachowcy, a tanio nie zawsze znaczy dobrze. Technologie, 
prefabrykaty, czy rodzaj stali dobierały osoby, które mają fachowe wykształcenie  
w tym kierunku. Odnośnie modernizacji dróg powiatowych powiedział, że ich stan 
leży na sercu wszystkim radnym, ale portfel jest tylko jeden. Jeżeli środki finansowe 
dołoży się do remontów drogowych, trzeba będzie zabrać na przykład z oświaty. 
Powiedział, że dokładał wszelkich starań, aby poprawić stan dróg. Odniósł się również 
do komunikatu radnego Grzegorza Gaszty stwierdzając, że wszystkim radnym zależy 
na dobrej pracy Powiatowego Urzędu Pracy w Wejherowie. Na zakończenie 
powiedział, że zdaje sobie sprawę z kolejek w Wydziale Komunikacji i problemów  
z rejestracją pojazdów. Stwierdził, że remont starostwa i przeniesienie wydziału  
do budynku na ul. 3 Maja 4 przyczyni się do usprawnienia pracy.  

Przewodniczący Rady pan Kazimierz Bistroń podziękował radnym za dwa lata 
owocnej współpracy.  

 
Ad.19.  

Przewodniczący Rady pan Kazimierz Bistroń dokonał zamknięcia obrad XX 
Sesji Zwyczajnej. 

 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami. 
4. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych Staroście Wejherowskiemu w 2004 

roku. 
5. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu 

Wejherowskiego w 2004 roku. 
6. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Wydziale Komunikacji 

Starostwa Powiatowego w Wejherowie. 
7. Interpelacje radnego Marka Klasa dotycząca pogotowia ratunkowego. 
8. Komunikat odnośnie Powiatowego Urzędu Pracy. 

 
 
Posiedzeniu przewodniczył 

 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Lucyna Gafka 

 


